
 

 
 

Zápis z jednání Pracovní skupiny pro financování MAP III 

v SO ORP Ústí nad Orlicí a Česká Třebová 

 

Datum a čas konání:  17. května 2022 od 16:00 do 17:30 hodin. 

Místo konání:   Pedagogicko-psychologická poradna v Ústí nad Orlicí 

Přítomni:   Ing. Mgr. Marie Kršková (Obec Orlické Podhůří) 

Mgr. Jana Endyšová, DiS. (DDM Kamarád, Česká Třebová) 

   Mgr. Martin Falta (ZŠ ÚO Bratří Čapků) 

Pavla Poslušná (MŠ Lentilka ÚO, Heranova)  

 

Mgr. Marie Skalická (MAS ORLICKO, z.s.) 

Ing. Pavlína Pitrmucová (MAS ORLICKO, z.s.) 

Mgr. Věra Stožická (MAS ORLICKO, z.s.)  

¨ 

Omluvena:   Ing. Helena Dvorská (SŠ automobilní Ústí nad Orlicí) 

 

 

Odborná manažerka zahájila jednání v 16:00 hod. Přivítala všechny přítomné, představila jim sebe jako 

novou odbornou manažerku MAP III pro SO ORP Ústí nad Orlicí a Českou Třebovou a Ing. Pitrmucovou 

jako hlavní manažerku MAP III.  

Poté odborná manažerka seznámila členy PSF s následujícím programem jednání: 

➢ Ustanovení pracovní skupiny 

➢ Seznámení s projektem MAP III 

➢ Evaluační výstupy z projektu MAP II 

➢ Strategický rámec (verze 2.0), vypořádání připomínek 

➢ Diskuze 



 

 
 

1. Ustavení pracovní skupiny 

Na úvod jednání dostali členové PSF prostor, aby se představili odborné manažerce a řekli o sobě pár 

slov. Poté došlo k ustavení pracovní skupiny, kdy se vedoucí Pracovní skupiny pro financování opět 

stala Ing. Mgr. Marie Kršková, členy pracovní skupiny pak jsou Ing. Helena Dvorská, Mgr. Jana 

Endyšová, DiS., Pavla Poslušná a Mgr. Martin Falta. Pracovní skupina pro financování se tak bude 

v rámci projektu MAP III scházet ve stejném složení jako v předchozím projektu. 

 

Závěr/výstup: Na tomto jednání byla ustavena Pracovní skupina pro financování. 

 

2. Seznámení s projektem MAP III 

Nový projekt MAP III potrvá 19 měsíců (tj. od 01.05.2022 do 30.11.2023). Hlavní obsahovou náplní 

projektu MAP III bude strategické plánování, práce v pracovních skupinách a příprava vhodných aktivit 

do navazujícího projektu MAP IV. Cílem bude podpora a rozvoj již fungujících partnerství se školami a 

organizacemi zajišťujícími neformální vzdělávání, a to min. ve stejné kvalitě jako dosud. Prostředkem 

k tomu bude dlouhodobé akční plánování vedoucí k systémovému zlepšení škol. 

Jednání PSF by za celý projekt MAP III měla proběhnout celkem 6x (nejbližší předběžné termíny do 

konce roku 2022: 9/2022 a 11/2022); dále se rovněž uskuteční 6x jednání každé odborné pracovní 

skupiny (PS ČG, PS MG a PS RP), 3x bude jednat Řídící výbor, 3x bude realizována aktualizace 

Strategického rámce (1x/půl roku) a 1x bude naplněn celý cyklus místního akčního plánování se všemi 

příslušnými činnostmi. V rámci projektu MAP III nebudou podporovány ani realizovány žádné 

implementační aktivity.  

Naproti tomu bude realizováno celkem 9 otevřených setkání (každá odborná pracovní skupina – PS ČG, 

PS MG a PS RP – bude realizovat 3 setkání za projekt), která podpoří plánování a sdílení skrze aktivity 

v území vedoucí ke zlepšení kvality ve školách. 

 

Závěr/výstup: Členové PSF byli seznámeni s projektem MAP III a vzali na vědomí jeho průběh. 

 



 

 
 

3. Evaluační výstupy z projektu MAP II 

Společně s pozvánkou na jednání nechala odborná manažerka zaslat členům pracovních skupin 2 

evaluační výstupy: 

✓ Závěrečnou Sebehodnotící zprávu MAP II – soubor otázek nám zadává řídící orgán, 

zpráva je více v obecné rovině. 

✓ Závěrečnou evaluační zprávu – nemá pevně stanovenou formu zpracování, jedná se o 

interní evaluaci, která si klade za cíl celkové zhodnocení jednotlivých aktivit – dodržení 

projektových závazků (případné ŽoZ), naplnění indikátorů a definovaných cílů. 

Evaluační zprávy budou součástí podkladů pro aktualizaci analytické části MAP III. 
 

V době COVIDu byla v obou územích identifikována potřeba ICT odborníka – u tohoto projektu 

z evaluace vyplynulo, že školy nedokázaly samy řídit/využívat, objednávat/čerpat konkrétní jeho služby 

a domlouvat se s ním.  

Dále evaluace obsahovala rozvojové potenciály, které vznikly na základě implementačních projektů – 

zhodnocovaly, zda by daný projekt mohl dále pokračovat nebo se rozvíjet.  

Úskalím v náplni práce PSF se v evaluačních výstupech ukázala být příliš velká frekvence setkávání 

(nadbytečné, stačilo by 2x ročně) a zároveň byla diskutována možnost většího zapojení členů PSF. 

Z diskuze vyplynulo, že by bylo užitečné větší zapojení vedoucího skupiny do příprav setkání PSF.  

Na konci projektu MAP II jsme podpořili subjekty, které se staraly o větší počty dětí a žáků uprchlíků 

z Ukrajiny – máme z toho Výstupové zprávy, které obsahují jak statistické údaje, tak i údaje, které se 

budou v průběhu času měnit. V rámci projektu MAP II došlo k podpoření 4 základních škol a 1 DDM 

v jejich práci s dětmi a žáky uprchlíků z Ukrajiny (91 dětí převážně školního věku). Každá ze škol (vč. 

DDM) vypracovala na závěr Výstupovou zprávu. 

Z Výstupových zpráv k problematice žáků z Ukrajiny jsme získali užitečnou zpětnou vazbu – máme 

identifikované problémy, se kterými se školy potýkaly, dále školy identifikovaly zdroje, které bylo 

možné bez dalších problémů využít: 

✓ Materiální nedostatek – nevybavenost dětí, potřeba slovníků, učebnic, tabletů s 

překladačem,… 

✓ Nedostatek lidských zdrojů (i financí na ně) – chybí tlumočníci (pro rodiče i děti), učitelé 

češtiny, psychologické poradenství pro děti i dospělé, asistenti pedagogů, pro učitele to 

znamená zvýšenou zátěž – nedostatek kapacity pro práci navíc… 

✓ Sbírky materiálních potřeb, práce s dobrovolníky,… 



 

 
 

Následně proběhla diskuze na téma „Jaké jsou další možné zdroje?“ – jako jeden z možných zdrojů byli 

uváděni rodiče (českých) spolužáků ukrajinských dětí, kteří se nabídli, že by pomohli např. s úhradou 

obědů pro ukrajinské děti. Dále členové PSF diskutovali o tom, že možnosti finanční podpory existují 

(např. prostřednictvím Úřadu práce), ale pro uprchlíky to představuje tak výraznou administrativní 

zátěž, že na tuto pomoc nedosáhnou (překážkou je často čeština, která je pro ně cizím jazykem, ale i 

velké množství dokladů, které musejí k žádosti přikládat a které ani mnohdy u sebe nemají). 

Závěr/výstup: Na tomto jednání PSF byly projednány výstupy závěrečné evaluace z předchozího 

projektu MAP II. Evaluační zprávy budou součástí podkladů pro aktualizaci analytické části MAP III. 

 

4. Strategický rámec (verze 2.0), vypořádání připomínek 

Členové Pracovní skupiny pro financování se poté věnovali Strategickému rámci a jeho aktualizaci na 

verzi 2.0. Odborná manažerka připomenula členům PSF, že Strategický rámec (2021 – 2027) má novou 

podobu. Momentálně se aktualizuje jak textová část, tak i část s investičními záměry. 

Do části s investičními záměry bylo zařazeno 5 zcela nových záměrů (2 záměry za MŠ, 3 záměry za ZŠ) 

a 1 záměr z verze 1.0 byl aktualizován. 

V termínu 09. – 16.05.2022 probíhalo připomínkovací řízení – celkem jsme obdrželi 2 připomínky:             

1 připomínka (MŠ Ústí nad Orlicí, Sokolská) byla administrativního charakteru – oprava ORP,                                      

1 připomínka (ZŠ a MŠ Dlouhá Třebová) se týkala změny termínu realizace záměru, a to 

z dodavatelských důvodů. Obě připomínky byly zapracovány do nové verze Strategického rámce, a tím 

i vypořádány. 

Strategický rámec, verze 2.0 (textová část i část s investičními záměry), bude předložen Řídícímu 

výboru MAP III SO ORP Ústí nad Orlicí a Česká Třebová dne 07.06.2022 ke schválení s účinností od 

07.06.2022.  

Příští aktualizace Strategického rámce bude probíhat na podzim 2022, kdy sběr nových záměrů bude 

realizován v termínu 09.09. – 14.10.2022. Řídícímu výboru pak bude aktualizace předložena na jeho 

prosincovém jednání. 

Odborná manažerka prošla se členy PSF všechny nové záměry a společně se věnovali jejich přiřazování 

k prioritám a cílům MAP. 

Pracovní skupina pro financování neměla ke Strategickému rámci, verze 2.0, žádné připomínky a 

doporučila jeho předložení Řídícímu výboru na jednání dne 07.06.2022. 

 

Závěr/výstup: Členové PSF souhlasili se způsobem vypořádání připomínek z připomínkovacího 

řízení, vzali na vědomí termín příštího sběru investičních záměrů a doporučili předložit Strategický 

rámec, verze 2.0, ke schválení Řídícímu výboru. 

 



 

 
 

5. Diskuze 

Diskuze probíhala již v průběhu jednání PSF – členové diskutovali o zápisech do MŠ a ZŠ pro ukrajinské 

děti a žáky, o rozdílu, který Ukrajinci pociťují při umisťování svých dětí do MŠ a do adaptačních skupin, 

o souběžně probíhající výuce na českých školách a on-line výuce na ukrajinských školách, i o vysílání ČT 

3/ČT Edu (vysílání vyhrazené pro Ukrajinskou státní televizi – v různých časech běží vzdělávací pořady 

pro různé věkové skupiny dětí v jejich mateřském jazyce). 

V rámci další diskuze zazněly i dotazy na plánované výzvy z OP JAK – Šablony, včetně nových témat 

v oblasti institucionalizace. Hlavní manažerka seznámila členy PSF s aktuálními informacemi ohledně 

připravované výzvy na Šablony z OP JAK.  V rámci diskuze zazněly také dotazy k plánovaným výzvám 

z Integrovaného regionálního operačního program (IROP). Pracovní skupina dále projevila zájem                       

o bližší seznámení s novým zaměřením podpor v této oblasti a navrhla umožnit účast na tomto setkání 

i dalším školám. Do budoucna by členové PS uvítali možnosti představení i dalších oblastí podpory pro 

školy a školská zařízení dle aktuálních témat. Ze společné diskuze vyplynulo, že by se mohlo jednat                   

o tzv. otevřená setkání pod záštitou PSF. Výstupy z těchto setkání by odborná manažerka představila 

na dalším jednání PSF a sloužil by i jako podklady pro další práci PSF (finanční a dotační zdroje). 

S ohledem na očekávané avízo výzvy k ŠABLONÁM I (OP JAK) by otevřené setkání mohlo proběhnout 

již v červnu 2022. 

V závěru diskutovali členové PSF o Strategickém rámci, resp. o záměrech pro MŠ a ZŠ (alokace, 

indikátory, hlavní x doplňkové aktivity…). 

Závěr/výstup: Členové PSF vzájemně sdíleli své zkušenosti z praxe. Bližší informace k možnosti 

realizovat otevřená setkání budou členům PSF sděleny na jednání v termínu 20.09.2022. 

 

Na závěr odborná manažerka poděkovala všem členům PSF za náměty, účast a spolupráci a ukončila 

jednání Pracovní skupiny pro financování v 17:30 hodin. 



 

 
 

 

Příští jednání Pracovní skupiny pro financování proběhne  
20.09.2022 od 16:00 hod. v Pedagogicko-psychologické poradně v Ústí nad Orlicí. 

 

Zapsala: Mgr. Věra Stožická 


